
 
  

 

 
 

 

 
  

 
Zastupitelé na Zasedání dne 10.5.2017 
schválili: 
- smlouvy o prodeji a nákupů pozemků 
- smlouvu o bezplatném převodu pozemků na Tužíně od Úřadu pro zastupování státu 
- smlouvu o dílo s panem Makovičkou dohledně příprav pro dostavbu vodovodu 
- změnu katastrální hranice mezi Dřevěnicí a Radimí 

 

Sázení třešní 
V měsíci dubnu byly zasázeny dvě aleje celkem 40 
třešní na obecním pozemku k opravenému křížku 
v poli za Klouzovými.  Pomoci přišlo několik dětí ze 
školy i s rodiči. I přes nepřízeň počasí panovala při 
sázení stromků dobrá nálada a nakonec jsme si 
opekli výborné „buřtíky“. V současné době je řešeno 
vybudování vjezdu na pozemek. Následně bude hlína 
po celé délce uvláčena a oseta nízkou trávou 
„hřišťovkou“.  Je velice chvályhodné, že obec 
zachránila další sakrální památku, která byla ve velmi 
havarijním stavu. Pevně věříme, že se toto památné 
místo stane odpočinkovým místem nejen pro nás 
místní, ale i procházkou pro přespolní. 

- Zdeňka Stříbrná - 

Novinky ze školky a školy 
MŠ 
Začátkem měsíce dubna proběhlo v mateřské školce měření očí, které bylo pro děti zajímavým setkáním s 
technikou. Připravovali jsme se na Velikonoce a po velikonočním pondělí přišly děti s mnoha zážitky z 
koledy. 21. 4. jsme se zapojili do projektu Den Země. Celý týden jsme si s dětmi povídali o ekologii, jak 
chránit přírodu a jak se k ní chovat. V pátek jsme tedy vzali pytle, rukavice a posbírali jsme drobný odpad 
v obci. Děti se divily, co vše lze najít pohozené na hřišti, u obchodu a dalších částech obce. V posledním 
dubnovém týdnu, jsme prožili první plaveckou hodinu v jičínském aquacentru a v pátek se proměnili v 
čarodějnice. Děti přišly v krásných maskách, někteří i s košťátky a kouzelnými hůlkami. Ve školce jsme 
čarovali s lektvary a dělali různé soutěže…Ve středu 3.5. se k zápisu do mateřské školky dostavilo 7 dětí.   
ZŠ 
Duben byl velice nabitý na různé akce a činnosti. Proběhly dva projektové dny na téma třídění odpadů a 

velikonoce. Před velikonocemi si děti mohly přinést své 
oblíbené zvířátko do školy a popovídat, jak se o něj doma starají 

a pečují, co zvířátko všechno potřebuje a jak zvíře ovlivňuje život celé rodiny. Proběhl 
zápis do školy, od září se budeme těšit na 4 nové děti, dva kluky a dvě holčičky. Pasování 
prvňáčků na čtenáře se uskutečnilo v příjemném prostředí místní knihovny za účasti 
paní starostky, královny pohádek, paních učitelek, dětí a jejich rodičů. Celý akt probíhal 
formou autorského čtení, kde každé dětí přečetlo ukázku ze své vlastní knihy, kterou 
celou napsali a ilustrovali. Práce na knize děti velmi bavila a vymyslely nádherné 
příběhy. Za to jim patří velký dík. 27. 4. začal desetitýdenní plavecký kurs, na této první 
lekci byly děti rozděleny do skupin podle plaveckých dovedností. Plavání bude trvat až 
do 22. 6. a musím říct, že děti jezdí s velkou radostí a chutí.  
Hezké májové dny  

- Radka Koláčná – 

 
Placení vody 
 

Po zaplacení odpadků přichází na řadu placení vodného. Prosíme o včasnou platbu. Zaplatit můžete na 
obecním úřadě v úředních hodinách nebo je můžete zaslat na účet obecního úřadu. 

- Jarmila Adolfová - 
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   Praktického lékaře, MUDr. Vladimíra Klose  
 

 Pane doktore, přečetli jsme si na Vašich stránkách, že v tomto obvodu působíte už od roku 1997, tedy slavíte dvacetileté 
jubileum. Vaše lékařská praxe je ale už více než třicetiletá, co tedy bylo před Železnicí a Radimí? 

V roce 1983 jsem promoval na Lékařské fakultě Karlovy univerzity v Hradci Králové. Poté jsem rok absolvoval odbornou stáž v 
Ústřední vojenské nemocnici v Praze- Střešovicích a od r. 1984 až do roku 1997 jsem pracoval v Písku na Vojenské poliklinice. 

 Dočetli jsme se i to, že máte atestaci pro vnitřní a všeobecné lékařství, je to pro obvodního lékaře ta nejlepší specializace? 
Myslím si, že ano, protože největší část problémů, které u pacientů všeobecný lékař řeší, je povahy interní, proto je dobré tuto 
problematiku znát více do hloubky.  

 V Radimi teď už přes zhruba dva roky působíte v nové ordinaci, kde je i velké parkoviště, jak Vám to takhle vyhovuje? 
Vybudování nové ordinace v Radimi byl vynikající počin Obecního úřadu, protože umístění bývalé ordinace v patře nad poštou by lo 
pro starší, hůře pohyblivé nemocné naprosto nevyhovující, na nesrovnatelně lepší úrovni jsou v nové ordinaci i sociální zařízení a 
samozřejmě v neposlední řadě nově zbudované parkoviště v blízkosti ordinace. 

 Jak se Vám komunikuje s obecním úřadem, jdou Vám tak říkajíc „na ruku“? 
Komunikace s obecním úřadem je naprosto vynikající, veškeré případné vzniklé problémy se vyřeší okamžitě, musím říct, že jednání 
vedení obecního úřadu je velice vstřícné, za což mu patří moje velké poděkování.  

 Radim je vesnicí, kde se a tohle mohu, jako celoživotní profesionál ve sportu potvrdit nadprůměrně sportuje. Dá se 
vystopovat pozitivní vliv na zdraví nebo to přináší i zbytečné úrazy? 

Bohužel ke sportu úrazy patří (jak se říká, kdo nic nedělá, nic nezkazí). Sám jsem to na vlastní kůži několikrát zažil. Ale zas nemohu 
říci, že by radimští sportovci trpěli úrazy nějak nadprůměrně. Určitě bych spíše viděl pozitivní dopad pravidelné fyzické akt ivity na 
jejich zdraví. 

 Někteří obvodní lékaři si stěžují, že jsou tlačeni do práce s internetem, například s elektronickým vypisováním receptů. 
Myslíte si, jako většina veřejnosti, že v 21. století to jinak nepůjde? 

Jsem přesvědčen, že vše spěje k tomu, že bez elektronické komunikace se moderní zdravotnictví neobejde. Nejde jen o elektronické 
recepty, je to spousta jiných možností, které hlavně umožňují lepší komunikaci mezi lékaři a tudíž i lepší informovanost o zdravotním 
stavu našich pacientů, provedených vyšetřeních a předepsaných lécích. Dopadem by potom měla být kvalitnější péče o pacienty s  
omezením případného poškození nemocného provedenou péčí. Samozřejmě toto vše musí vycházet z dobře zabezpečené 
komunikace touto elektronickou cestou, kde by nehrozilo zneužití osobních dat. A v tom je zřejmě zatím největší problém.  

 Doktoři samozřejmě používají i statistické údaje. Tak tedy (bez vyzrazování lékařského tajemství), jak si vedou Radimáci 
zdravotně? Jsme v „normě“? 

Mohu prohlásit, že minimálně v normě. Je to vidět na věkovém složení obyvatel Radimi a blízkých obcí.  Věk nad 80 let již je téměř 
samozřejmostí, je zde i několik občanů starších 90 let a sami víte, v jaké jsou dobré fyzické, ale hlavně psychické kondici!  Určitě má 
dobrý dopad na zdraví občanů obce to, jak jsou v rámci obecní činnosti aktivní.  Za ta léta vím, kolik nejenom sportovních, ale i 
kulturních akcí obec organizuje a jak velká je na nich účast a na jaké jsou úrovni.  Toto velice oceňuji, protože v jiných obcích se to ne 
vždy děje. 

 Každou neděli se na „konferenci“ v místní hospodě schází dvanáct většinou už veteránů, Vašich stávajících i 
potencionálních klientů a samozřejmě se bavíme i o zdraví. Myslíte si, že takovýmto pravidelným posezením taky trochu 
naplňujeme myšlenku „ve zdravém těle zdravý duch“? 

A to je přesně to, co jsem uváděl v předešlé odpovědi. Soudržnost a pospolitost občanů v jakékoliv formě je vždy po všech stránkách 
prospěšná. A je to jedno, jestli je to „konference „ nebo jiná komunikace. Mimochodem, tato pravidelná konference je specifická 
činnost, protože vím, že zdravotní problematika je v rámci ní probírána podrobně a fundovaně. Oceňuji, že o výstupech z ní jsem 
často některým z účastníků informován, což mně leckdy usnadní moji práci. 
Ptali se Václav Nidrle a Miroslav Říha, kteří příště vyzpovídají předsedu představenstva Zemědělské společnosti Radim Ing. 
Jaroslava Glose. 

                                                                                                                                                                                          

VELIKONOCE NA ZELENÝCH STOLECH 
Aktivní stolní tenisté Sokola Radim uspořádali na Velký pátek tradiční turnaj mužů, letos již 43. ročník 
v nepřetržité řadě. Povedl se! 22 startujících hráčů si výborně zasportovalo a zároveň „zkolaudovalo“ nově 
rekonstruovanou klubovnu (a Štěpánka Kořínková se tradičně předvedla). Turnaj byl jako vždy velmi 
dobře připraven a kvalitně dotován cenami dárců. Vyhrál Jan Rohlíček (Valdice), před Milanem Pekárkem 
(Železnice), první z Radimáků byl třetí Jan Breuer, čtvrté místo patřilo Jiřímu Stuchlíkovi (Nová Paka). 

                                                                                                     - Václav Nidrle - 

ZPOVÍDALI  
       JSME 
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ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE  - květen 1997                              
Pokračujeme výpisem z obecní kroniky, jak události zaznamenal pan Václav Nidrle před dvaceti lety.      
 

Vyplnila se předpověď a květen začal pěkným počasím, bylo 20°C, na 
hřbitově, školní zahradě se uklízelo, vrby a břízy se zazelenaly a vše rázem 
na zahradách rozkvetlo. Příroda velké zpoždění rychle dohnala, přilétli rorýsi 
a ozvala se kukačka. Tyto nádherné májové dny krátce vystřídalo pár 
deštivých dnů, ale bylo stále teplo a vše už nakvetlo. V polovině měsíce 
vystoupaly denní teploty až na 28°C a horký vzduch je prosycen vůní. 
Stromy velice rychle odkvetly a o svatodušních svátcích vykvetla i řepka 
olejka, řada občanů se vydala na pouť na Táboře. Zemřel náhle Vratislav 
Maryška, rodák z Tužína, známý fotbalista, hokejista a rozhodčí. Prodával 
v prodejně železářství na náměstí v Jičíně, vyučil se zde a stal se vedoucím 
až do důchodu. Rozloučení s ním se konalo 22.5. v Jičíně. 
Jaroslav Odvárko čp. 42 začal dělat základy pro garáž, která bude navazovat 
na stodolu jeho otce u domu čp. 43. Po 20. květnu se mírně ochladilo, trochu zapršelo a toto počasí bylo příznivé pro vegetaci. 
V jedné hale na odchovně mladého dobytka probíhají práce na vybudování pily. Katr bude převezen ze Železnice od Fidrmunců. Na 
poslední dny května se ochladilo, ráno teploty klesly až k nule a třeba ledovky byly na hřbitově přimrzlé. Nešťastné období pro 
vegetaci s denními teplotami jen do 10°C.  
       

Z Wikipedie - události ve světě a v ČR  
  2. května – se Tony Blair stal premiérem Velké Británie 
  7. května – se narodil herec Adam Myšík 
12. května – zemřel kanoista, olympijský medailista Jiří Pecka (*04.06.1917) 
13. května – zemřela gymnastka Zdeňka Veřmiřovská (*27.06.1913) 
28. května – se narodila tenistka Simona Heinová 
  
 

TUŽÍN – POPISNÁ ČÍSLA  
 

 
ČÍSLO 18 – Mgr. Petr HEGER 
Stavení roku 1881 od blesku vyhořelo. Majitel Antonín Korbelář nechal vystavět znovu 
zděné. Od roku 1910 vlastnili dům Josef a Anna Tribenekrovi a od roku 1924 Josef Kupka 
(1887-1975) a Anna Kupková (1890-1976) rozená Dědková z Horní Kalné. Po její smrti 
zdědili stavení děti Miloš (1924-2005), Jarmila (1926-2011) provdaná Nidrlová z Radimi a 
Olga (1930) provdaná Zemanová z Jičína. V roce 1990 dům prodali a majitelem se stal 
Mgr. Petr Heger z Olomouce. Ve stavení po rozsáhlé rekonstrukci bydlí Ludvík Vaňhara z 
Prahy.   
 

 
 
ČÍSLO 19 – JAN A VERONIKA TŘÍŠKOVI                                                                                       
Roubené stavení vyhořelo v roce 1913 a majitel Josef Havel postavil r.1915 nové už 
zděné. V roce 1951 majitelka Františka Havlová stavení prodala Miloslavu a Boženě 
Šálkovým a oni v roce 1954 Karlovi a Alžbětě Komorádovým. V roce 1967 se majitelem 
stal Antonín Bára, který ho prodal v roce 1969 Františku Dytrychovi a po stavebních 
úpravách ho zdědila dcera Marie provdaná Adolfová (1944) nyní Tříšková. Od roku 
2000 jsou majiteli syn Jan Tříška (1977) a jeho žena Veronika (1976) rozená Háková z 
Jičína. Mají syna Jana (1999) a dceru Vandu (2006). Stavení je trvale obydleno. 
 
 
ČÍSLA  20 a 46 – OBJEKTY VYHOŘELY 
Stavení čp.46 stávalo blíž u lesa a při sesuvu 
půdy v roce 1920 se posunulo až k čp.20 
(viz foto). Od roku 1923 byl majitelem 
roubených stavení rod Urbánkových, v roce 
1965 ho prodali Stanislavu a Jarmile 
Hylmarovým z Jičína. Od roku 1997 objekty vlastnila Lenka Klustová z Jičína a v roce 
2003 její manžel Karel. V roce 2004 obě stavení vyhořela a nebyla obnovena. 
 

V příštím čísle popíšeme čísla 21, 22 a 23 – informace o nich rádi uvítáme:  
Miroslav Říha tel.607936444, email riha.mirek2@centrum.cz a Václav Nidrle ml.  tel.603346410, email nidrlovi@wo.cz   
 
 

Pokračování v příštím čísle 
pro OZ zpracoval Miroslav Říha 
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OBEC RADIM A MÍSTNÍ KNIHOVNA 

VÁS SRDEČNĚ ZVOU: 

NA PŘEDNÁŠKU PANA MGR. PAVLA KRACÍKA 

TAJEMNÉ SKALNÍ RYTINY V OBLASTI FORTNA V PRACHOVSKÝCH SKALÁCH 

KTERÁ SE USKUTEČNÍ V MÍSTNÍ KNIHOVNĚ 

V PÁTEK 19. 5. 2017 OD 18,00 HODIN 
TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU 

 
 

 
 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
VŠÍMÁME SI - ORNÁ PŮDA NA OBECNÍCH CESTÁCH U VODOJEMU A V 

SÁDKÁCH? TADY VÁM HOSPODÁŘI ASI NIC NEPOROSTE! 

         
 
 
 
 
 
 
 
 
 
      
 

Redakce: M. Danišová, Z. Stříbrná, M. Říha, V. Nidrle, J. Adolfová, Š. Kořínková, R. Koláčná                Počet výtisků: 200 ks 
Kontakt: obecnizpravodaj@centrum.cz, www.obec-radim.cz                      Tisk a distribuce: OÚ Radim 

Výročí v našich vískách 

Červen plný výročí       
 

KAREL  BENEŠ  (60) 
VĚRA  ERLEBACHOVÁ (85) 
FRANTIŠEK  ERLEBACH (80) 
JAROSLAV  SEDLÁČEK (65) 
MILUŠE  LUŇÁKOVÁ (85) 
ERNA  BŘEZINOVÁ  (60) 
RUDOLF  UZÍK  (60) 
JAROSLAV  GLOS  (70) 
LADISLAV  MORÁVEK (75) 
HANA  KOPAČKOVÁ (85) 
JIŘÍ  MILITKÝ  (60) 

Pranostiky na květen  
Studený máj - v stodole ráj.  
Májová kapka platí dukát. 
Je-li už máj zahradníkem, není stodol 
milovníkem.  
Když máj vláhy nedá, červen se předá. 

    

mailto:obecnizpravodaj@centrum.cz
https://www.google.cz/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjqydbC6ufTAhXIthoKHdZBBX4QjRwIBw&url=https://www.borovansko.cz/kultura/calendar-detail/91-detsky-den&psig=AFQjCNFSAKj4lPcR4F4rBhm1J5HnX-Qn9Q&ust=1494591746544560

